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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION 

____________ 

 
RESIDUAL DIRECT CURRENT DETECTING DEVICE (RDC-DD)  

TO BE USED FOR MODE 3 CHARGING OF ELECTRIC VEHICLES 
 

FOREWORD 
1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 

all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote 
international co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To 
this end and in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, 
Technical Reports, Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as "IEC 
Publication(s)"). Their preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested 
in the subject dealt with may participate in this preparatory work. International, governmental and non-
governmental organizations liaising with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely 
with the International Organization for Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by 
agreement between the two organizations. 

2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international 
consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all 
interested IEC National Committees.  

3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National 
Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC 
Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any 
misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence 
between any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in 
the latter. 

5) IEC itself does not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity 
assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC is not responsible for any 
services carried out by independent certification bodies. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and 
members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or 
other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and 
expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC 
Publications.  

8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

9) Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this IEC Publication may be the subject of 
patent rights. IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights. 

International Standard IEC 62955 has been prepared by subcommittee 23E: Circuit-breakers 
and similar equipment for household use, of IEC technical committee 23: Electrical 
accessories. 

The text of this International Standard is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

23E/1042/FDIS 23E/1047/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this International Standard can be found in 
the report on voting indicated in the above table. 

This document has been drafted in accordance with the ISO/IEC Directives, Part 2. 

The following differing practices of a less permanent nature exist in the countries indicated 
below. 
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Specific rules in several countries are introduced in: 

– Clause 5.3.8.1, Table 4 and 8.1.2 Note 1, 
– Annex I Note 1, 
– Annex J Note 1, 
– Annex J Note 1 and in Clause 8.3.2. 

In this standard, the following print types are used: 

– Requirements proper: in roman type. 
– Test specifications: in italic type. 

– Explanatory matter: in smaller roman type. 

The committee has decided that the contents of this document will remain unchanged until the 
stability date indicated on the IEC website under "http://webstore.iec.ch" in the data related to 
the specific document. At this date, the document will be  

• reconfirmed, 

• withdrawn, 

• replaced by a revised edition, or 

• amended. 
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INTRODUCTION 

According to IEC 60364-7-722, each connecting point is protected by its own RCD of at least 
type A, having a rated residual operating current not exceeding 30 mA. 

Protective measures against DC fault currents need to be taken. The appropriate measures 
are: 

– RCD type B, or 
– RCD type A and appropriate equipment that ensures the switching of the supply in case of 

a DC fault current above 6 mA. 

It is the purpose of this document to specify this type of detecting equipment to ensure that 
the proper functionality of RCDs type A or type F is not impaired by DC residual currents 
above 6 mA. 
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RESIDUAL DIRECT CURRENT DETECTING DEVICE (RDC-DD)  
TO BE USED FOR MODE 3 CHARGING OF ELECTRIC VEHICLES 

 
 
 

1 Scope 

This International Standard applies to residual direct current detecting devices (RDC-DD) for 
permanently connected AC electric vehicle charging stations (mode 3 charging of electric 
vehicles, according to IEC 61851-1 and IEC 60364-7-722), hereafter referred to as RDC-MD 
(residual direct current monitoring device) or RDC-PD (residual direct current protective 
device), for rated voltages not exceeding 440 V AC with rated frequencies of 50 Hz, 60 Hz or 
50/60 Hz and rated currents not exceeding 125 A. 

NOTE 1 This document can also be used as guidance for devices for voltages up to and including 690 V AC 
50 Hz, 60 Hz or 50/60 Hz, at a rated current not exceeding 250 A. 

RDC-DDs are intended to remove or initiate removal of the supply to the EV in cases where a 
smooth residual direct current equal to or above 6 mA is detected. 

NOTE 2 The value of 6 mA for smooth residual direct current was chosen to prevent impairing the correct 
operation of an upstream type A or type F RCD. 

This document covers two different classes of residual direct current detecting device (RDC-
DD) to be used for mode 3 charging of electric vehicles (see classification in 4.1): 

– RDC-MD (monitoring devices), and  
– RDC-PD (protective devices). 

This document applies to devices performing simultaneously the functions of detection of the 
residual direct current, of comparison of the value of this current with the residual operating 
value, and initiating the opening of the circuit when the residual direct current exceeds 6 mA. 

RDC-PDs according to this document are suitable for isolation. 

RDC-DDs are intended to be used for single-phase or multi-phase circuits in TN-, TT- and IT-
systems. 

RDC-DDs are intended to be used within the fixed installation. 

RDC-DDs are intended to be used in AC circuits only. RDC-DDs according to this document 
are not intended for bilateral power flow between electric vehicle and fixed installation.  

For RDC-DDs with integrated AC, pulsating DC and 6 mA DC detection, evaluation and 
mechanical switching in one unit, Annex O applies. 

For RDC-MD consisting of a RDC-M-unit with a mechanical interface to a separate protective 
device (circuit breaker or RCD), Annex M applies. 

For RDC-MD consisting of a RDC-M-module with separated residual current detection and 
evaluation with an electrical interface to a switching device (e.g. contactor) or a protective 
device (circuit breaker or RCD), Annex N applies. 
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2 Normative references 

The following documents are referred to in the text in such a way that some or all of their 
content constitutes requirements of this document. For dated references, only the edition 
cited applies. For undated references, the latest edition of the referenced document (including 
any amendments) applies. 

IEC 60068-2-30:2005, Environmental testing – Part 2-30: Tests – Test Db: Damp heat, cyclic 
(12 h + 12 h cycle) 

IEC 60068-3-4, Environmental testing – Part 3-4: Supporting documentation and guidance – 
Damp heat tests 

IEC 60112, Method for the determination of the proof and the comparative tracking indices of 
solid insulating materials 

IEC 60228:2004, Conductors of insulated cables 

IEC 60364 (all parts), Low-voltage electrical installations 

IEC 60529, Degrees of protection provided by enclosures (IP Code) 

IEC 60664-1:2007, Insulation coordination for equipment within low-voltage systems – Part 1: 
Principles, requirements and tests 

IEC 60664-3, Insulation coordination for equipment within low-voltage systems – Part 3: Use 
of coating, potting or moulding for protection against pollution 

IEC 60695-2-10, Fire hazard testing – Part 2-10: Glowing/hot-wire based test methods –Glow-
wire apparatus and common test procedure 

IEC 60898-1:2015, Electrical accessories – Circuit-breakers for overcurrent protection for 
household and similar installations – Part 1: Circuit-breakers for DC operation 

IEC 61008-1:2010, Residual current operated circuit-breakers without integral overcurrent 
protection for household and similar uses (RCCBs) – Part 1: General rules 

IEC 61009-1:2010, Residual current operated circuit-breakers with integral overcurrent 
protection for household and similar uses (RCBOs) – Part 1: General rules 

IEC 61543:1995, Residual current-operated protective devices (RCDs) for household and 
similar use – Electromagnetic compatibility  
IEC 61543:1995/AMD1:2004   
IEC 61543:1995/AMD2:2005  

CISPR 14-1, Electromagnetic compatibility – Requirements for household appliances, electric 
tools and similar apparatus – Part 1: Emission 

3 Terms, definitions and symbols 

For the purposes of this document, the terms and definitions given in IEC 62873-2 and the 
following apply. 

ISO and IEC maintain terminological databases for use in standardization at the following 
addresses: 
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DISPOSITIF DE DÉTECTION À COURANT DIFFÉRENTIEL RÉSIDUEL 

CONTINU (DD-CDC) À UTILISER POUR LA CHARGE EN MODE 3  
DES VÉHICULES ÉLECTRIQUES 

 
AVANT-PROPOS 

1) La Commission Electrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation 
composée de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l'IEC). L'IEC a pour 
objet de favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines 
de l'électricité et de l'électronique. A cet effet, l'IEC, entre autres activités, publie des Normes internationales, 
des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au public (PAS) et des 
Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l'IEC"). Leur élaboration est confiée à des comités d'études, aux 
travaux desquels tout Comité national de l'IEC intéressé par le sujet traité peut participer. Les organisations 
internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l'IEC, participent également aux 
travaux. L'IEC collabore étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), selon des 
conditions fixées par accord entre les deux organisations. 

2) Les décisions ou accords officiels de l'IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure 
du possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l'IEC 
intéressés sont représentés dans chaque comité d'études.  

3) Les Publications de l'IEC se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de l'IEC. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que l'IEC 
s'assure de l'exactitude du contenu technique de ses publications; l'IEC ne peut pas être tenue responsable de 
l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de l'IEC s'engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l'IEC dans leurs publications nationales 
et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de l'IEC et toutes publications nationales ou 
régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières. 

5) L'IEC elle-même ne fournit aucune attestation de conformité. Des organismes de certification indépendants 
fournissent des services d'évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux marques de 
conformité de l'IEC. L'IEC n'est responsable d'aucun des services effectués par les organismes de certification 
indépendants. 

6) Il convient que tous les utilisateurs s'assurent qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette 
publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l'IEC, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou 
mandataires, y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités 
nationaux de l'IEC, pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre 
dommage de quelque nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais 
de justice) et les dépenses découlant de la publication ou de l'utilisation de cette Publication de l'IEC ou de 
toute autre Publication de l'IEC, ou au crédit qui lui est accordé.  

8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication. 

9) L'attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Publication de l'IEC peuvent faire 
l'objet de droits de brevet. L'IEC ne saurait être tenue pour responsable de ne pas avoir identifié de tels droits 
de brevets et de ne pas avoir signalé leur existence. 

La Norme internationale IEC 62955 a été établie par le sous-comité 23E: Disjoncteurs et 
appareillage similaire pour usage domestique, du comité d'études 23 de l'IEC: Petit 
appareillage. 

Le texte de cette Norme internationale est issu des documents suivants: 

FDIS Rapport de vote 

23E/1042/FDIS 23E/1047/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l'approbation de cette Norme internationale. 

Le présent document a été rédigé selon les Directives ISO/IEC, Partie 2. 
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Les différentes pratiques suivantes, à caractère moins permanent, existent dans les pays 
indiqués ci-après: 

Des règles spécifiques dans plusieurs pays ont été introduites dans: 

– le Paragraphe 5.3.8.1, Tableau 4 et 8.1.2 Note 1, 
– la Note 1 de l'Annexe I, 
– la Note 1 de l'Annexe J, 
– la Note 1 de l'Annexe J et dans le Paragraphe 8.3.2. 

Dans la présente norme, les caractères d'imprimerie suivants sont utilisés: 

– Exigences proprement dites: caractères romains, 
– Modalités d'essai: caractères italiques, 
– Explications: petits caractères romains. 

Le comité a décidé que le contenu de ce document ne sera pas modifié avant la date de 
stabilité indiquée sur le site web de l'IEC sous "http://webstore.iec.ch" dans les données 
relatives au document recherché. A cette date, le document sera  

• reconduit, 

• supprimé, 

• remplacé par une édition révisée, ou 

• amendé. 
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INTRODUCTION 

Conformément à l'IEC 60364-7-722, chaque point de raccordement est protégé par son 
propre DDR d'au moins du type A, avec un courant assigné de fonctionnement différentiel ne 
dépassant pas 30 mA. 

Il est nécessaire de prendre des mesures de précautions contre les courants de défaut 
continus. Les mesures appropriées sont l'une des suivantes: 

– DDR du type B; 
– DDR du type A et un équipement approprié qui garantit la coupure de l'alimentation en cas 

de courant continu de défaut supérieur à 6 mA. 

Le but du présent document est de spécifier ce type d'équipement de détection pour assurer 
que le bon fonctionnement des DDR du type A ou du type F n'est pas affecté par des 
courants différentiels résiduels continus supérieurs à 6 mA. 
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DISPOSITIF DE DÉTECTION À COURANT DIFFÉRENTIEL RÉSIDUEL 
CONTINU (DD-CDC) À UTILISER POUR LA CHARGE EN MODE 3  

DES VÉHICULES ÉLECTRIQUES 
 
 
 

1 Domaine d'application 

La présente Norme internationale s'applique aux dispositifs de détection à courant différentiel 
résiduel continu (DD-CDC) pour les bornes de charge à courant alternatif pour véhicule 
électrique branchées en permanence (charge en mode 3 des véhicules électriques, 
conformément à l'IEC 61851-1 et à l'IEC 60364-7-722), appelé DC-CDC (dispositif de contrôle 
à courant différentiel résiduel continu) ou DP-CDC (dispositif de protection contre un courant 
différentiel résiduel continu) dans la suite du texte, pour des tensions assignées alternatives 
ne dépassant pas 440 V avec des fréquences assignées de 50 Hz, 60 Hz ou 50/60 Hz et des 
courants nominaux ne dépassant pas 125 A. 

NOTE 1 Le présent document peut également servir de lignes directrices pour les dispositifs sous tensions 
alternatives inférieures ou égales à 690 V 50 Hz, 60 Hz ou 50/60 Hz, à des courants assignés ne dépassant pas 
250 A. 

Les DD-CDC ont pour objet de couper ou à déclencher la coupure de l'alimentation du 
véhicule électrique (VE) au cas où un courant continu différentiel résiduel lissé supérieur ou 
égal à 6 mA est détecté. 

NOTE 2 La valeur de 6 mA pour le courant continu différentiel résiduel lissé a été choisie pour éviter de 
compromettre le bon fonctionnement d'un DDR en amont de type A ou de type F. 

Le présent document couvre deux différentes classes de dispositif de détection à courant 
différentiel résiduel continu (DD-CDC) devant être utilisées pour la charge en mode 3 de 
véhicules électriques (voir classification en 4.1): 

– DC-CDC (dispositifs de contrôle),  
– DP-CDC (dispositifs de protection). 

Le présent document s'applique aux appareils remplissant à la fois les fonctions de détection 
du courant différentiel résiduel continu, de comparaison de la valeur de ce courant à une 
valeur de fonctionnement différentiel et de déclenchement de l'ouverture du circuit quand le 
courant différentiel résiduel continu dépasse 6 mA. 

Conformément au présent document, les DP-CDC sont appropriés pour le sectionnement. 

Les DD-CDC sont destinés à être utilisés pour des circuits monophasés ou polyphasés dans 
les régimes de neutre TN, TT et IT. 

Les DD-CDC sont destinés à être utilisés dans l'installation fixe. 

Les DD-CDC sont destinés à être utilisés dans des circuits alternatifs uniquement. 
Conformément au présent document, les DD-CDC ne sont pas prévus pour une circulation de 
l'énergie bilatérale entre le véhicule électrique et l'installation fixe.  

Pour les DD-CDC à détection, évaluation et coupure mécanique d'un courant différentiel 
résiduel alternatif, continu pulsé ou continu de 6 mA intégrées dans une seule unité, 
l'Annexe O s'applique. 

Pour les DC-CDC constitués d'une unité C-CDC et dotés d'une interface mécanique avec un 
dispositif de protection séparé (disjoncteur ou DDR), l'Annexe M s'applique. 
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Pour les DC-CDC constitués d'un module C-CDC à détection et évaluation du courant 
différentiel séparées, et dotés d'une interface électrique avec un appareil de connexion (par 
exemple, un contacteur) ou avec un dispositif de protection (disjoncteur ou DDR), l'Annexe N 
s'applique. 

2 Références normatives 

Les documents suivants cités dans le texte constituent, pour tout ou partie de leur contenu, 
des exigences du présent document. Pour les références datées, seule l'édition citée 
s'applique. Pour les références non datées, la dernière édition du document de référence 
s'applique (y compris les éventuels amendements). 

IEC 60068-2-30:2005, Essais d'environnement – Partie 2-30: Essais – Essai Db: Essai 
cyclique de chaleur humide (cycle de 12 h + 12 h) 

IEC 60068-3-4, Essais d'environnement – Partie 3-4: Documentation d'accompagnement et 
guide – Essais de chaleur humide 

IEC 60112, Méthode de détermination des indices de résistance et de tenue au cheminement 
des matériaux isolants solides 

IEC 60228:2004, Âmes des câbles isolés 

IEC 60364 (toutes les parties), Installations électriques à basse tension 

IEC 60529, Degrés de protection procurés par les enveloppes (Code IP) 

IEC 60664-1:2007, Coordination de l'isolement des matériels dans les systèmes (réseaux) à 
basse tension – Partie 1: Principes, exigences et essais 

IEC 60664-3, Coordination de l'isolement des matériels dans les systèmes (réseaux) à basse 
tension – Partie 3: Utilisation de revêtement, d'empotage ou de moulage pour la protection 
contre la pollution 

IEC 60695-2-10:, Essais relatifs aux risques du feu – Partie 2-10: Essais au fil 
incandescent/chauffant – Appareillage et méthode commune d'essai 

IEC 60898-1:2015, Petit appareillage électrique – Disjoncteurs pour la protection contre les 
surintensités pour installations domestiques et analogues – Partie 1: Disjoncteurs pour le 
fonctionnement en courant alternatif 

IEC 61008-1:2010, Interrupteurs automatiques à courant différentiel résiduel sans dispositif 
de protection contre les surintensités incorporé pour usages domestiques et analogues (ID) – 
Partie 1: Règles générales 

IEC 61009-1:2010, Interrupteurs automatiques à courant différentiel résiduel avec dispositif 
de protection contre les surintensités incorporé pour usages domestiques et analogues (DD) 
– Partie 1: Règles générales 

IEC 61543:1995, Dispositifs différentiels résiduels (DDR) pour usages domestiques et 
analogues – Compatibilité électromagnétique  
IEC 61543:1995/AMD1:2004 
IEC 61543:1995/AMD2:2005 
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